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Hvad skal der gøres med punktet? 
▪ Til beslutning 

▪ Give input  

▪ Erfaringsudveksling 

▪ Diskutere dilemma(er) 

▪ Orientering 

▪ Refleksion 

▪ Udvikling 

▪ Tilsyn 

 

Fraværende  Nina Normand Nielsen (formand), Tobias Krogh 
Hedemann og Anne Hovendal Gantzhorn 

Dato 20/9– 2023 Kl. 16.30 – 19 (spisning kl. ca. 18)  

Sted/lokale Korup Skole, Personalerummet  

Mødeleder Jan Ahrnkiel 

Referent Malene Bøggild  

 
1. Til beslutning - Godkendelse af sidste referat  

Godkendt.  
 

2. Erfaringsudveksling (30 min.) Drøftelse af erfaringer med de nye ringetider. Hvilke 
konsekvenser har disse for hhv. heldagsafdelingen, indskolingen og udskolingen? Er der 
fortsat tid til spisning, og er eleverne trætte, når der er taget af pausen? Fungerer det 
som planlagt? 

Tilbagemeldinger fra skolen:  
Der er blandede tilbagemeldinger fra medarbejderne. 
Det opleves at pauserne er korte, men at konfliktniveauet eleverne imellem reduceres.  
Nogle elever har travlt med at skulle ud at lege, hvorfor de glemmer at spise.  
Idrætslektionerne ”forlænges” på 6. og 7. årgang, da pausen inkorporeres.  
De små klasser tilpasser længden af spisepause og frikvarter.  
Fra 3. klassetrin fungerer ændringerne udmærket.  
Fra 5. klassetrin giver flertallet positivt udtryk for, at skoledagen er blevet kortere. 
En del medarbejdere oplever, at tiden er knap ift. at nå praktiske gøremål målrettet elever 
og/kolleger.   
Ungemiljøet giver de udtryk for at kunne holde en pause mellem 6. og 7. lektion.  
Ingen medarbejdere har nævnt, at de mangler ”morgenbåndet”.  
Der er forskel på de enkelte lærere. Det er et væsentligt opmærksomhedspunkt, at vi 
husker hinanden på, at eleverne skal have tid til at spise, omklædning (fx til regntøj) og 
pauser. 
 
Tilbagemeldinger fra forældre:  
Der er taget mange gode tiltag til aktiviteter i pauserne. 
Nogle børn når ikke at spise i de korte pauser.  
I vejrmæssige situationer, hvor der kræves regntøj, så må der gerne tages hensyn til at 
børnene får tid til at klæde om og holde pause.  



Nogle forældre giver udtryk for, at den kortere skoledag giver flere elever i sfo – hvor der 
er mange børn.  
Vi drøfter om skolen kan have forskellige ringetider i hhv. BM og UM – dette lader sig ikke 
gøre af økonomiske årsager.  
I heldagafdelingen opleves det, at skoledagen er ”tung” sidst på dagen – flere lektioner 
uden pause.  
Elever i heldagsafdelingen kan have svært ved at forstå, at de ikke altid skal til 
undervisning, når skolens klokke ringer ind (aftale om forlængede pauser i de enkelte 
klasser).  
 
Overvejelser:  
Fremadrettet skal der som vanligt kommunikeres ud til alle forældre via Nyhedsbreve. Vi 
kan derudover overveje alternative kommunikationsmuligheder.  
Vi ønsker, at der findes en pragmatisk løsning, som tilgodeser flest muligt, herunder en 
eventuel ny struktur samt fleksibilitet hos medarbejderne. Der er forslag om at 
skoleklokken nedlægges.  
 
Beslutning: Nuværende struktur fastholdes i dette skoleår. Der drøftes  og gøres 
opmærksom på muligheden for fleksibilitet og fravigelse af lektionslængder i de forskellige 
afdelinger. Punktet drøftes til februarmødet og FØR planlægning af det nye skoleår.  
 

3. Orientering (15. min.) Status på årgangs-/hold-/klasse-/kontaktlærersituationen (der har 
været afholdt 2 møder i udvalget siden sidst). Hvor står vi nu i forhold til procesplanen? 

Der har været afholdt to gode og konstruktive møder mellem ledelse, forældrerep. og 
medarbejdere. På møderne har der været fremlagt forskellige perspektiver for 
ovenstående, herunder udarbejdelse af udkast til et princip.  
 
Beslutning: Det er besluttet, at der arbejdes videre med udkastet til et princip, jf. 
ovenstående. Arbejdsgruppen tilrettelægger opfølgning på princippet til næste 
skolebestyrelsesmøde.   
 

4. Orientering (15 min.) Status på naturfaglig undervisning i hhv. A og B-klassen i faglokalet. 
Er det blevet effektueret? 

Skemaerne for Ungemiljøet er blevet tilpasset i Aula.  
Det er ikke fysik/kemi-lokalet, som spærrer for, hvorledes undervisningen organiseres af 
lærerne.   
Der er et ønske om at fysik/kemi-lokalet benyttes mest muligt i undervisningen.  
 
Beslutning: Forældrene i de forskellige klasser er velkomne til at kontakte de relevante 
lærere for yderligere, hvis der er behov for orientering om undervisningspraksis mht. brug 
af faglokalet.  

 
5. Erfaringsudveksling (30 min.) Status på den nye mobilpolitik – hvilke erfaringer er der 

(socialt, tilfredshed/utilfredshed, elevernes indbyrdes relationer og relationer til 
underviserne?)  

Der har været overvejende positive tilbagemeldinger fra medarbejderne. Der er ligeledes 
gode erfaringer med alternativer til mobiltelefonen i pauserne. Summen af konflikter og 
udfordringer har været minimal.  



Eleverne bruger primært mobilen om morgenen inden skolestart. Til gengæld opleves det, 
at flere elever lader mobilen blive hjemme.  
 
Beslutning: Regler for brug af mobiltelefoner skal gælde for HELE skolen. Princippet skal 
tilrettes.  
 

6. Orientering (15 min.) Skoles renoveringsprojekter - hvad er status?  

Vi har d.d. fået kendskab til, at der heldigvis ikke er fundet asbest i BM.  
Der har siden juni måned  og frem til nu været flere alvorlige vandskader på skolen. By- og 
Kulturforvaltningen er inddraget og tager dette seriøst ift. udbedringer af skader.  
 
Beslutning: Vi afventer og ser, hvordan situationen udviklinger sig. Det er besluttet at 
invitere vedligeholder, Jacob due, Odense Kommune med til det næste 
skolebestyrelsesmøde. Forinden skal skolebestyrelsen besigtige lokaler, som har været 
ramt af vandskader.  
Skolen udarbejder en risikovurdering ift. at elever skal flytte lokaler, når/hvis vandskader 
opstår.  
 
Spørgsmål til Jacob Due:  
- Sekund opinion på reparationer af skader 
- Hvordan undgår vi, at det sker igen?  
- Handleplan for skadeoprettelse (stikprøver m.m.) – gennemsigtighed  ønskes 
 

7. Orientering (15 min.) Skolebestyrelsens udkast årshjul 

Punktet flyttes til næste skolebestyrelsesmøde. 
 

8. Orientering (15 min.) Opdatering af oplysninger på hjemmesiden? 

Kontaktoplysninger på medlemmer i skolebestyrelsen er nu opdateret på skolens  
hjemmeside. Ændringerne skal også opdateres på Aula.  
Udlevering af hyrdebrev og notat fra ministeriet om brug af skærme i undervisningen.  
  


